

NORTH ATLANTIC COUNCIL

DECLASSIFIED - PUBLIC DISCLOSURE / DÉCLASSIFIÉ - MISE EN LECTURE PUBLIQUE

Exec. Sec. [unclear]

REG-DEP 994

1989

COPY No. 25

ORIGINAL: ENGLISH
25th October, 1961

PO/61/816

CINCHAN
99
THE D'ARCEIVES

1990
1987
1992
1973
1972

To: Permanent Representatives
From: Secretary General

1994

CINCHAN's ANALYSIS OF COUNTRY RESPONSES TO
HIS PLAN OF ACTION AS CONTAINED IN DOCUMENTS
PO/61/722 AND PO/61/730

Attached at Annexes A, B, C and D are the comments by CINCHAN on the French, Netherlands, Belgian and United Kingdom responses as contained in Annexes A, B, E and F to PO/61/764.

2. CINCHAN's analyses of the responses of other nations will be circulated as annexes to the present document as they are received.

(Signed) D.U. STIKKER

DOWNGRADED TO NU
SEE: DN(99)2

1996

1997

1998

1999



CINCHAN's COMMENTS ON FRENCH RESPONSE TO
HIS PLAN OF ACTION

References: (a) PO/61/722
(b) PO/61/730
(c) CINCHAN's letter No. Ch 001138/8, dated 2nd October, 1961
(d) Annex A to PO/61/764

1. From reference (d) CINCHAN notes that France is taking the following measures:

- (a) Increasing readiness of their national forces.
- (b) Purchasing SONAR equipment and training personnel for 4 Category B HPS at present employed in Algeria.

2. It is also noted that France does not intend to transfer forces from national to NATO command.

3. Conclusions:

(a) The French reply to PO/61/722 and PO/61/730 does not change the forces' numerical status as given in paragraph 1 b. of the Enclosure to reference (c).

(b) Taking as a yardstick CINCHAN's requirements in reference (c) to meet a possible emergency situation the following shortfalls still exist in the forces numerical status in reference (c):

- (1) 8 Category A Admin Escort
- (2) 5 Category A MP
- (3) 4 Category A HPS against a surplus of 4 Category B HPS
- (4) MHC, HPM and support ship capabilities for 3 MCM groups.

4. Recommendations:

It is recommended that France: In view of the need for accelerated NATO military build-up give urgent consideration to the provision of the following units, in addition to those listed in forces numerical status for end-1962:

- (1) 8 Category A Admin Escort
- (2) 5 Category A MP
- (3) 4 Category A HPS
- (4) MHC, HPM and support ship capabilities for 3 MCM groups.

CINCHAN's COMMENTS ON NETHERLANDS RESPONSE TO
HIS PLAN OF ACTION

- References: (a) PO/61/722
(b) PO/61/730
(c) CINCHAN's letter No. Ch 001138/5, dated
2nd October, 1961
(d) Annex B to PO/61/764

1. From reference (d) CINCHAN notes with satisfaction that the measures to extend the service periods for certain categories of both regular and conscript Naval personnel will enable Netherlands to phase forward to category A until the end of 1962, 2 DDE and 1 DE, over and above forces listed in numerical status given in paragraph 1 b. of reference (c).

2. Conclusions:

(a) The Netherlands reply to reference PO/61/722 and PO/61/730 reduces the shortfall of category A DDE/DE as originally stated in reference (c) from 6 to 3.

(b) However, taking as a yardstick CINCHAN's requirements in reference (b) to meet any emergency situation in ACCHAN, the following shortfalls still exist in the forces numerical status:

- (i) 8 (By end-1961) of 6 (By end-1962) Category A DDE/DE against a surplus of 10 category B and C DDE/DE/PC (End-1961).
- (ii) 4 Category A Admin Escorts.
- (iii) 12 Category A and 4 Category B HPS
- (iv) MHC, HPM and Support Ship capabilities for 5 MCM Groups except for availability of 4 MHC.

3. Recommendations:

It is recommended that the Netherlands in view of the need for accelerated NATO Military Build-up give urgent consideration to:

- (a) Increase the number of category A Escorts to 12.
- (b) Provide the following units in addition to those listed in forces numerical status for End-1962:
 - (i) 4 Category A Admin Escort.
 - (ii) 12 Category A and 4 Category B HPS
 - (iii) MHC, HPM and support ship capabilities for 5 MCM Groups.

CINCHAN's COMMENTS ON BELGIAN RESPONSE TO
HIS PLAN OF ACTION

- References: (a) PO/61/722
(b) PO/61/730
(c) CINCHAN letter No. Ch 001138/6, dated
2nd October, 1961.
(d) Annex E to PO/61/764

1. From reference (d) CINCHAN notes that Belgium intends to initiate voluntary extension of service periods of naval personnel, but is unable to provide any additional forces beyond the present authorised contribution to ACCHAN.

2. Conclusions :

(a) The Belgian reply to PO/61/722 and PO/61/730 does not change the forces numerical status as given in paragraph 1 b of the enclosure to reference (c).

(b) Taking as a yardstick CINCHAN's requirements in reference (c) to meet a possible emergency situation the following shortfall still exists in the forces numerical status in reference (c): 3 MCM groups, out of a total of 4, task capabilities for mine-hunting and minesweeping by helicopter.

3. Recommendations :

It is recommended that Belgium, in view of the need for accelerated NATO military build-up give urgent consideration to recommendation (a) of the Appendix to enclosure to reference (c).

CINCHAN's COMMENTS ON UNITED KINGDOM RESPONSE
TO HIS PLAN OF ACTION

- References: (a) PO/61/722
(b) PO/61/730
(c) CINCHAN's letter No. Ch 001138/5, dated 2nd October, 1961.
(d) Annex F to PO/61/764

From reference (d) CINCHAN notes that the United Kingdom has indicated that requirements in references (a) and (b) for phasing forward Category B and Category C forces to Category A could largely be met, but that such measures would have serious repercussions on the training and operational efficiency and effectiveness of the Royal Navy. It is further noted that the United Kingdom would, however, be willing to consider meeting CINCHAN's requirements in part if a request were made to H.M. Government to do so as a matter of urgency in furtherance of plans for an accelerated NATO military build-up in ACCHAN.

2. CINCHAN regret that the United Kingdom is as yet unable to make any preparations for the evacuation of major ports. It is hoped that at least unobtrusive measures will be taken, such as stockpiling charts, books and documents for rapid distribution to merchant ships at major ports and assembly anchorages.

3. Conclusions :

(a) The provisional United Kingdom reply to references (a) and (b) does not change the force numerical status, as given in paragraph 1 b of reference (c).

(b) Taking as a yardstick CINCHAN's requirements in reference (b) to meet an emergency situation in ACCHAN, the following shortfalls still exist in the forces numerical status:

- (i) 8 (by end-1961) or 7 (by end-1962) Category A DD/DE against a surplus of 14 Category B DD/DE/MSO (end 1961).
- (ii) 4 Category A and 4 Category B HPS.
- (iii) 3 Category A MP.
- (iv) MHC/MHI, HPM and support ship capabilities for 8 MCM groups, except for availability of 5 MHC/MHI.

4. Recommendations:

It is recommended that the United Kingdom:

In view of the need for accelerated NATO military build-up gives urgent consideration to:

COSMIC TOP SECRET
ANNEX D. to
PC/61/816

-10-

- (a) Increase the number of Category A escorts to 15.
- (b) Provide the following units, in addition to those listed in forces numerical status for end-1962:
 - (i) 3 Category A MP.
 - (ii) 4 Category A and 4 Category B HPS and support ships.
 - (iii) MHC, HPM and support ship capabilities for 1 MCM group.

COSMIC TOP SECRET

CONSEIL DE L'ATLANTIQUE NORD

EXEMPLAIRE No 45

ORIGINAL: ANGLAIS
25 octobre 1961

PO/61/816

CHEF D'ARCHIVES

Aux : Représentants Permanents

Du : Secrétaire Général

ANALYSE PAR LE CINCHAN DES OBSERVATIONS DES PAYS SUR SON
PLAN D'ACTION EXPOSE DANS LES DOCUMENTS
PO/61/722 et PO/61/730

On trouvera en Annexes A, B, C et D les commentaires du CINCHAN sur les observations de la France, des Pays-Bas, de la Belgique et du Royaume-Uni figurant en Annexes A, B, E et F au PO/61/764.

2. Les analyses effectuées par le CINCHAN des observations des autres pays seront distribuées dès leur réception sous forme d'annexes au présent document.

(Signé) D.U. STIKKER

DOWNGRADED TO NO
SEE : DMC (99)2

NATO UNCLASSIFIED

DECLASSIFIED - PUBLIC DISCLOSURE / DÉCLASSIFIÉ - MISE EN LECTURE PUBLIQUE

Reg.
R. 66. 272
204
99
1995
27NF

1990
1989
1988
1987
1986
1985
1984
1983
1982
1981
1980

OBSERVATIONS DE CINCHAN SUR LES REMARQUES
DE LA FRANCE CONCERNANT SON PLAN D'ACTION

Références: (a) PO/61/722
(b) PO/61/730
(c) Lettre de CINCHAN No. Ch 001138/8, en date du
2 octobre 1961
(d) Annexe A au PO/61/764

1. D'après le document cité en référence (d), le CINCHAN note que la France prend actuellement les mesures suivantes:

- (a) Amélioration de l'état de préparation de ses forces.
- (b) Achat de matériel SONAR et entraînement du personnel pour 4 HPS de Catégorie B actuellement utilisés en Algérie.

2. Le CINCHAN note également que la France n'envisage pas de faire passer sous Commandement OTAN des forces se trouvant actuellement sous Commandement national.

3. Conclusions :

(a) La réponse de la France aux PO/61/722 et PO/61/730 ne modifie pas l'état numérique des forces figurant au paragraphe 1b. de la pièce jointe au document cité en (c).

(b) Sur la base des demandes de CINCHAN figurant dans le document cité en (c) pour faire face à une crise éventuelle, les forces françaises accusent encore, par rapport à l'état numérique cité en (c), les déficits suivants:

- (1) 8 escorteurs Adm. de Catégorie A
- (2) 5 MP de Catégorie A
- (3) 4 HPS de Catégorie A contre un excédent de
4 HPS de Catégorie B
- (4) MHC, HPM et bâtiments de soutien pour 3 groupes
MCM.

4. Recommandations:

Etant donné la nécessité d'accélérer le renforcement du potentiel militaire de l'OTAN, il est recommandé à la France d'envisager d'urgence la fourniture des unités suivantes, en plus de celles indiquées dans l'état numérique des forces pour la fin de 1962:

- (1) 8 escorteurs Adm. de Catégorie A
- (2) 5 MP de Catégorie A
- (3) 4 HPS de Catégorie A
- (4) MHC, HPM et bâtiments de soutien pour 3
groupes MCM.

OBSERVATIONS DE CINCHAN SUR LES REMARQUES DES PAYS-BAS
CONCERNANT SON PLAN D'ACTION

- Références : (a) PO/61/722
(b) PO/61/730
(c) Lettre de CINCHAN No. Ch 001138/5, en date du
2 octobre 1961
(d) Annexe B au PO/61/764

1. D'après le document cité en référence (d), le CINCHAN note avec satisfaction que les mesures prises en vue de prolonger la durée de service de certaines catégories de marins de carrière et du contingent permettront aux Pays-Bas de faire passer en Catégorie A, d'ici la fin de 1962, 2 DDE et 1 DE, en plus des forces indiquées dans l'état numérique figurant au paragraphe 1(b) du document cité en (c).

2. Conclusions :

(a) D'après la réponse des Pays-Bas aux PO/61/722 et PO/61/730, le déficit en DDE/DE de Catégorie A, tel qu'il a été signalé à l'origine dans le document cité en (c), sera ramené de 6 à 3.

(b) Toutefois, sur la base des demandes du CINCHAN figurant dans le document cité en (b) pour faire face à une crise dans le secteur d'ACCHAN, les forces des Pays-Bas accusent encore, par rapport à l'état numérique, les déficits suivants:

- (i) 8 (fin 1961) et 6 (fin 1962) DDE/DE de Catégorie A contre un excédent de 10 DDE/DE/PC (fin 1961) de Catégories B et C.
- (ii) 4 escorteurs Adm. de Catégorie A.
- (iii) 12 HPS de Catégorie A et 4 HPS de Catégorie B.
- (iv) MHC, HPM et bâtiments de soutien pour 5 groupes MCM sauf pour 4 MHC.

3. Recommandations:

Etant donné la nécessité d'accélérer le renforcement du potentiel militaire de l'OTAN, il est recommandé aux Pays-Bas d'envisager d'urgence:

- (a) de porter à 12 le nombre d'escorteurs de Catégorie A.,
- (b) de fournir les unités ci-après, en plus de celles indiquées dans l'état numérique des forces pour la fin de 1962:
 - (i) 4 escorteurs Adm. de Catégorie A.
 - (ii) 12 HPS de Catégorie A et 4 HPS de Catégorie B.
 - (iii) MHC, HPM et bâtiments de soutien pour 5 groupes MCM.

OBSERVATIONS DU CINCHAN SUR LES REMARQUES DE LA BELGIQUE
CONCERNANT SON PLAN D'ACTION

- Référence : (a) PO/61/722
(b) PO/61/730
(c) Lettre de CINCHAN n° Ch 001138/6, en date du
2 octobre 1961
(d) Annexe E au PO/61/764

1. D'après le document (d), le CINCHAN note que la Belgique se propose de prolonger le temps de service militaire du personnel naval par engagement de volontaires, mais n'est pas en mesure de fournir des forces supplémentaires, au-delà de sa contribution autorisée à l'ACCHAN.

2. Conclusions :

(a) La réponse de la Belgique aux PO/61/722 et PO/61/730 ne modifie pas l'état numérique des forces figurant au paragraphe 1 b de la pièce jointe au document cité en (c).

(b) Sur la base des demandes de CINCHAN figurant dans le document cité en (c) pour faire face à une crise éventuelle, les forces belges accusent encore, par rapport à l'état numérique figurant dans le document cité en (c), les déficits suivants : 3 groupes MCM sur un total de 4, moyens d'intervention pour le dragage et le mouillage de mines par hélicoptère.

3. Recommandations

Etant donné la nécessité d'accélérer le renforcement du potentiel militaire de l'OTAN, il est recommandé à la Belgique de prendre d'urgence en considération la recommandation (a) figurant en Appendice à la pièce jointe au document cité en (c).

OBSERVATIONS DE CINCHAN SUR LES REMARQUES DU ROYAUME-UNI
CONCERNANT SON PLAN D'ACTION

Référence : (a) PO/61/722
(b) PO/61/730
(c) Lettre de CINCHAN n° Ch 001138/5 en date du
2 octobre 1961
(d) Annexe F au PO/61/764

1. D'après le document cité en référence (d), le CINCHAN note que le Royaume-Uni a indiqué qu'il peut dans une large mesure répondre aux demandes figurant dans les documents cités en (a) et (b) pour le transfert de forces de Catégories B et C en Catégorie A, mais que de telles mesures auront de graves répercussions sur l'entraînement et l'efficacité opérationnelle de la Royal Navy. Le CINCHAN note en outre que le Royaume-Uni serait disposé à satisfaire à ces demandes du moins en partie s'il lui était demandé de le faire à titre de mesure d'urgence pour faciliter la mise en oeuvre de plans destinés à accélérer le renforcement du potentiel militaire de l'OTAN dans le secteur d'ACCHAN.

2. Le CINCHAN regrette que le Royaume-Uni ne soit pas encore en mesure de faire des préparatifs pour l'évacuation des ports principaux. Il espère du moins que des mesures discrètes seront prises, telles que constitution de stocks de cartes marines et de documents pour distribution rapide aux navires marchands dans les ports principaux et dans les mouillages de rassemblement.

3. Conclusions :

(a) La réponse provisoire du Royaume-Uni figurant dans les documents cités en (a) et (b), ne modifie pas l'état numérique des forces donné au paragraphe 1 b du document cité en (c).

(b) Sur la base des demandes du CINCHAN citées en (b) pour faire face à une crise dans le secteur d'ACCHAN, les forces du Royaume-Uni accusent encore, par rapport à l'état numérique, les déficits suivants :

- (i) 8 (fin 1961) ou 7 (fin 1962)
DD/DE de Catégorie A contre un excédent de
14 DD/DE/MOS de Catégorie B (fin 1961).
- (ii) 4 HPS de Catégorie A et 4 HPS de Catégorie B.
- (iii) 3 MP de Catégorie A.
- (iv) MHC/MHI, HPM et bâtiments de soutien pour
8 groupes ECH, sauf pour 5 MHC/MHI.

4. Recommandations :

Etant donné la nécessité d'accélérer le renforcement du potentiel militaire de l'OTAN, il est recommandé au Royaume-Uni d'envisager d'urgence :

- (a) de porter à 15 le nombre des escorteurs de Catégorie A.
- (b) de fournir les unités suivantes, en plus de celles énumérées dans l'état numérique des forces pour la fin de 1962 :
 - (i) 3 MP de Catégorie A.
 - (ii) 4 HPS de Catégorie A et 4 HPS de Catégorie B et bâtiments de soutien.
 - (iii) MHC, HPM et bâtiments de soutien pour 1 groupe MCM.